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Zápis z 9. jednání pléna AS FPE volebního období 2022–2023  

 

Termín konání: 8. 2. 2023 

Místo a čas konání: Veleslavínova 42, VC 308, od 14 do 17.40 hodin 

Prezence AS FPE – viz tabulku hlasování  

Přítomno: 17 členů Omluveni z celého jednání: 4  Neomluveni: 0 

 

AS FPE byl po celou dobu jednání usnášeníschopný. 

 

Hosté: děkan doc. RNDr. Pavel Mentlík, Ph.D., proděkanka Dr. phil. Michaela Voltrová, 

tajemník Ing. Pavel Mičke, kvestor Ing. Petr Hofman, ředitel PS Jiří Fiala, vedoucí oddělení 

investic PS Ing. Bc. Aleš Jílek, vedoucí KVK PhDr. Věra Uhl Skřivanová, Ph.D., vedoucí KHI 

doc. PaedDr. Naděžda Morávková, Ph.D., Bc. Daniel Papež 

 

Omluveni: dr. Pavel Masopust, dr. Vladimír Sirotek, Bc. Matěj Brzica, Sára Kolorosová 

 

Program jednání:  

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z minulého jednání 

3. Vyhlášení voleb kandidáta na děkana 

4. Zavedení funkce studentského ombudsmana 

5. Diskuze s kvestorem ZČU o rekonstrukci budov Klatovská, Chodské (cca 14.30) 

6. Návrh Plánu realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FPE ZČU 

v Plzni na rok 2023 

7. Různé: 

• Informace z vedení FPE 

• Informace z AS ZČU 

• Informace ze studentské kurie AS FPE 

 

Průběh jednání 

 

Předseda senátu dr. J. Stočes zahájil jednání AS FPE, uvítal přítomné senátory, zástupce vedení 

fakulty a přítomné hosty. Tlumočil omluvu nepřítomných senátorů. Skrutátory pro toto 

zasedání AS FPE byli jmenováni dr. M. Podpera a P. Breit. 

 

 

1. Schválení programu 

 

Dr. J. Stočes poděkoval nepřítomnému dr. Sirotkovi za upozornění na nutnost vyhlásit na 

únorovém zasedání AS FPE volby kandidáta na děkana, aby byl dodržen termín daný Jednacím 

řádem AS FPE. Do programu tedy navrhl zařadit tento bod jako třetí v pořadí. Bod Diskuze 

s kvestorem ZČU o rekonstrukci budov Klatovská, Chodské doporučil zařadit zhruba ve 14.30, 

na kdy byl pan kvestor pozván.   

 

Akademický senát 
Fakulta pedagogická 

Západočeská univerzita v Plzni  
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Usnesení 1: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený program jednání svého 9. zasedání 

dle navržené úpravy předsedy AS FPE. 

 

Aklamační hlasování 1 (o programu 9. jednání pléna AS FPE)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 14 členů, 7 členů nepřítomno 

 pro: 14 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 0 členů 

 Závěr z hlasování: Program jednání byl schválen. 

 

 

2. Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Dr. J. Stočes konstatoval, že došlo k prodlevě v zaslání zápisu z minulého jednání AS 

k připomínkování senátorům. Vysvětlil důvody a vyjádřil omluvu. Dle jednacího řádu AS FPE 

je doba stanovená pro připomínkování 12 dní. Senátoři byli v předchozí emailové komunikaci 

upozorněni, že mohou zažádat o dodržení této lhůty. Nikdo však tuto možnost nevyužil, 

zkrácená doba k připomínkování je podle přítomných senátorů dostačující, došlé připomínky 

byly pouze formální a jsou již zapracovány. Zápis bude zveřejněn na webu fakulty v nejbližších 

dnech.  

 

Usnesení 2: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený zápis ze svého 8. zasedání, 

uskutečněného dne 4. ledna 2023.  

 

Aklamační hlasování 2 (schválení zápisu z minulého jednání)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 14 členů, 7 členů nepřítomno 

 pro: 14 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 0 

  Závěr z hlasování: Zápis byl schválen. 

 

 

3. Vyhlášení voleb kandidáta na děkana 

 

Předseda AS FPE dr. Stočes seznámil senátory s harmonogramem a způsobem volby podle 

ustanovení Jednacího řádu AS FPE.  

 

Harmonogram:  

do konce února – vyhlášení volby (8. 2. 2023) 

do konce dubna – podávání návrhů (30. 4. 2023) 

do dvou dnů poté – zveřejnění kandidátů (2. 5. 2023) 

do dvou dnů poté – možnost podat námitky (4. 5. 2023) 

do 15 dnů od ukončení podávání návrhů – rozhodnutí o námitkách (15. 5. 2023) 

15 dní až měsíc od ukončení podávání návrhů – stanovení termínu prvního kola volby (15. 5. – 

30. 5., pravděpodobně 24. 5. 2023 při zasedání předsednictva AS FPE) 

první kolo volby – ne méně než 3 a ne více než 4 měsíce před koncem funkčního období 

děkana – na červnovém zasedání AS FPE (pravděpodobně 7. 6. 2023)  

 

Podávat návrhy na kandidáty na děkana mohou písemně pouze členové AS FPE. Formulář bude 

do konce příštího týdne umístěn v úložišti AS FPE ve složce březnového zasedání. Vedle 

navrhovatele musí svoji kandidaturu potvrdit také navržený kandidát. Návrh ve dvou 

vyhotoveních se předává osobně předsedovi (dr. Jiří Stočes, CH+KT), místopředsedovi (Michal 

Švec, student) nebo tajemnici senátu (dr. Martina Spěváčková, VC). Tento zkontroluje formální 



Zápis z 9. jednání pléna AS FPE   8. 2. 2023  
 

3 
 

náležitosti, doplní datum a čas předání, formulář podepíše a jedno z vyhotovení vrátí 

navrhovateli.  

 

Usnesení 3: 

AS FPE vyhlašuje podle Jednacího řádu AS FPE (čl. 13) volbu kandidáta na děkana. 

Písemné návrhy mohou členové senátu podávat do 30. dubna 2023 osobně předsedovi, 

místopředsedovi či tajemnici AS FPE, a to na formuláři vytvořeném k tomuto účelu. Součástí 

návrhu musí být i písemný souhlas navrhovaného s kandidaturou.   

 

Aklamační hlasování 3 (vyhlášení voleb kandidáta na děkana)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 15 členů, 6 členů nepřítomno 

 pro: 15 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 0 

  Závěr z hlasování: AS FPE vyhlašuje volbu kandidáta na děkana. 

 

 

4. Zavedení funkce studentského ombudsmana 

 

Děkan fakulty doc. Pavel Mentlík informoval o přípravě vyhlášky děkana, která zřídí na fakultě 

funkci studentského ombudsmana, její vydání se předpokládá v nejbližší době.  Body zahrnuté 

ve vyhlášce byly konzultovány s Právním odborem ZČU. Vedení fakulty zároveň koná další 

preventivní kroky, které mají zabránit podobným situacím, k nimž došlo v uplynulých týdnech 

na Pedagogické fakultě MU v Brně (obvinění ze sexuálního obtěžování ze strany pedagogů) a 

na FZS ZČU v Plzni (podezření související s udělováním mimořádných stipendií). Děkan v této 

souvislosti zdůraznil význam akademického senátu fakulty i význam studentského zastoupení 

v něm. 

Dr. T. Jakeš upozornil, že ve vyhlášce by měla být zahrnuta také informace ve smyslu znění 

Etického kodexu ZČU o ochraně anonymity studentů obracejících se na ombudsmana. Proběhla 

diskuze, z níž vyplynulo, že Etický kodex představuje nadřazený dokument, jehož znění není 

nutné ve vyhlášce opakovat. 

 

Usnesení 4: 

AS FPE podporuje zřízení funkce studentského ombudsmana v podobě, jakou definuje 

navržená vyhláška děkana. 

 

Aklamační hlasování 4 (o zavedení funkce studentského ombudsmana)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 16 členů, 5 členů nepřítomno 

 pro: 15 členů, proti: 1 člen, zdrželo se: 0 

  Závěr z hlasování: AS FPE podporuje zavedení funkce studentského ombudsmana. 

 

 

5. Diskuze s kvestorem ZČU o rekonstrukci budov Klatovská, Chodské 

 

Předseda senátu dr. J. Stočes přivítal kvestora ZČU Ing. P. Hofmana a předal mu slovo. Kvestor 

nejprve představil další hosty (vedoucího PS J. Fialu, Ing. Bc. Aleše Jílka) a poté seznámil 

přítomné s programem 133 220 (Rozvoj a obnova materiálně technické základny veřejných 

vysokých škol) a s programem 133 240 (Rozvoj a obnova materiálně technické základy 

lékařských a pedagogických fakult veřejných vysokých škol) a komentoval aktuální stav 

rekonstrukce budov Chodské náměstí a Klatovská. Co se týče dalšího financování, je 

v současné době podána žádost o finanční podporu, která bude posouzena MŠMT. Tato 

podpora pokryje náklady víceméně pouze na rekonstrukci budovy na Chodském.  
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Následně byla otevřena diskuze, v níž zazněly pochybnosti o průběhu realizace rekonstrukce 

budovy Chodské náměstí v čase daném výše uvedenými dotačními programy.  

Pan děkan vznesl dotaz, jakým způsobem je zajištěno stěhování jednotlivých pracovišť, aby 

nebyla ohrožena výuka. Dr. Stacke konstatoval, že je třeba znát přesné datum stěhování a 

požádal ředitele PS o přesný harmonogram činností. Stěhování některých pracovišť může být 

komplikované vzhledem k potřebě přestěhovat také technické vybavení (např. oddělení 

geověd). Na dotaz ohledně dočasných prostor poskytnutých fakultě v době rekonstrukce 

budovy na Chodském ředitel PS J. Fiala uvedl, že tyto prostory jsou v jednání, lze využít 

prostory v kampusu na Borech (5. patro v budově UL), v Jungmannově ulici, případně 

v Dominikánské ulici v centru města. V případě nouze je možné získat prostory od soukromých 

nájemců. Přesné informace o termínech budou k dispozici v průběhu letošního jara (duben 

2023). Tajemník fakulty Ing. P. Mičke připomněl, že je třeba sestavit rozvrh tak, aby byl pro 

studenty přijatelný, např. co se týče přesunů mezi jednotlivými rozvrhovými akcemi. Paní 

proděkanka Voltrová vyjádřila obavu nad úspěšnou realizací celé rekonstrukce vzhledem 

k tomu, že stále ještě nejsou k dispozici finanční prostředky z uvedeného dotačního programu, 

není vysoutěžena stavební firma a náhradní prostory jsou sice vytipovány, ale nejsou 

připraveny. Děkan fakulty ji podpořil a uvedl, že se v této věci obrátí na rektora univerzity a 

nově zvoleného kandidáta na rektora, neboť toto vnímá jako hrozbu, ohrožující průběh výuky 

na FPE v následujících měsících. 

Pokud jde o budovu na Klatovské, pan kvestor uvedl, že masivní rekonstrukce není reálná, 

neboť v současné době nejsou zajištěny konkrétní finanční zdroje. Financování rekonstrukčních 

prací se bude řešit formou dílčích projektů a z vlastních zdrojů ZČU. Představil plánované etapy 

rekonstrukce. Upozornil na problém s technickým stavem tělocvičny. Ta má částečně 

narušenou statiku ve formě několika poškozených vazníků. Bude vypracována nová studie, 

původní již není využitelná. Děkan fakulty uvedl, že je třeba počkat na to, jak bude vypadat 

rozpočet univerzity na příští rok.  

 

Diskuze:  

Zazněla výtka ohledně pracovních činností, které narušovaly průběh Dne otevřených dveří 

(DOD). Informace o práci dělníků během DOD byla Správě budov již předána.  

Dr. Stacke vznesl dotaz, podle čeho se rozhoduje o konkrétních investicích v budovách 

využívaných fakultou, finanční prostředky by v některých případech mohly být využity 

efektivněji. Např. vytvoření nové studovny na Chodském nám. (náhradou za zrušenou studovnu 

časopisů na Klatovské) považuje za neefektivní vzhledem k tomu, že studenti tuto studovnu 

téměř nevyužívají, navíc budova na Chodském se bude v blízké budoucnosti rekonstruovat. 

Informace o nákladech na zřízení studovny přislíbil ředitel PS zaslat předsedovi senátu dr. 

Stočesovi. 

Dr. Mašek upozornil na potřebu vylepšit způsob zavěšení státních vlajek na budovách. 

Vedoucí KVK dr. V. Uhl Skřivanová vznesla dotaz týkající se výsledku odstranění nátěru 

umělého kamene v budově Klatovská. Nevhodný nátěr byl sice odstraněn, ale výsledek není 

uspokojivý (bílé šmouhy). Ředitel PS J. Fiala uvedl, že budova není památkově chráněna, proto 

byl pro odstranění nátěru zvolen chemický postup, který byl finančně nejpřijatelnější. Čištění 

umělého kamene ovšem ještě není dokončeno. Byly diskutovány možnosti dalšího postupu. 

Vzhledem k problematičnosti celé situace je velmi obtížné hledat konstruktivní způsob pro 

vyřešení vzniklé situace. Další postup bude nutné řešit s nově zvoleným kandidátem na rektora, 

prof. M. Lávičkou. Senát přesto na základě diskuse odhlasoval k tomuto problému usnesení 

(viz níže).  

Děkan fakulty vyjádřil politování nad tím, že došlo ke kontroverzi mezi fakultou a kvestorem 

univerzity, protože dosavadní spolupráci považuje za velmi dobrou. 

 

Usnesení 5: 
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AS FPE žádá kvestora ZČU o zprávu ohledně způsobu dokončení očištění umělého kamene 

v prvním a druhém patře budovy Klatovská a o dialog o dalším postupu. 

 

Aklamační hlasování 4 (zpráva ohledně dokončení očištění umělého kamene v budově 

Klatovská)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 16 členů, 5 členů nepřítomno 

 pro: 15 členů, proti: 0, zdržel se: 1 člen 

  Závěr z hlasování: AS FPE žádá kvestora o zprávu ohledně dokončení očištění umělého 

kamene a o dialog o dalším postupu. 

 

6. Návrh Plánu realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FPE ZČU 

v Plzni na rok 2023 

 

Byla diskutována podoba Plánu realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FPE 

ZČU na rok 2023. Předsedkyně komise pro strategii dr. D. Benešová uvedla, že komise byla 

seznámena se zněním dokumentu a nemá k jeho podobě výhrady. Vznesla však dotaz na to, 

z jakého důvodu jsou v dokumentu zaznamenávány také indikátory, u nichž je opakovaně 

uvedeno „nehodnoceno“. Vedení fakulty zváží v této věci úpravu. Dr. Spěváčková vznesla 

dotaz, zda je možné zahrnout do PRSZ mezi indikátory pro odměňování pedagogických 

pracovníků také kurzy uskutečňované mimo ZČU. Pan děkan konstatoval, že zařazení tohoto 

indikátoru může být problematické vzhledem k nemožnosti objektivního zhodnocení jejich 

efektivity a že odměny za absolvování kurzů uskutečňovaných mimo ZČU jsou v kompetenci 

vedoucích pracovníků, kteří je mají možnost zohlednit. 

Schvalování PRSZ na rok 2023 proběhne na dalším zasedání AS FPE, je třeba ještě vyčkat na 

pravidelné tzv. strategické rozhovory s vedením univerzity.  

 

7. Různé 

 

a) Informace z vedení fakulty 

 

Děkan fakulty doc. P. Mentlík informoval AS FPE o systému přidělování stipendií se zřetelem 

k udělování mimořádných stipendií na FZS. Na FPE jsou mimořádná stipendia vyplácena 

výlučně podle Stipendijního řádu ZČU. Je kladen důraz na transparentnost. 

Paní proděkanka Voltrová poděkovala studentům za pomoc při organizaci DOD a při organizaci 

promocí Dětské univerzity. Obě akce se vydařily. 

 

b) Informace z AS ZČU 

 

Dr. L. Rohlíková informovala o posledním jednání AS ZČU. Byl projednáván statut FF (změna 

názvu jedné katedry) a změna statutu ZČU (nově je povinnost případnou plánovanou bonifikaci 

studentů u přijímacího řízení projednat s RVH), došlo ke změnám ve složení předsednictva 

Rady VŠ a senátní komise pro strategii; byla předložena zpráva o činnosti Etické komise pro 

výzkum ZČU. 

 

c) Informace ze studentské kurie AS FPE 

 

Místopředseda senátu Michal Švec informoval o průběhu DOD a tlumočil dotaz studentské 

komory, zda by bylo možné upřednostňovat v přijímacím řízení do navazujícího magisterského 

studia ústní zkoušky před písemnými. Proběhla diskuze, z níž vyplynulo, že hlavním důvodem 

pro zachování písemných přijímacích zkoušek je jejich menší časová náročnost a menší 
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rozporovatelnost ze strany uchazečů o studium. Spíše je tedy řešením vytvořit nějaký systém 

podpory přípravy k přijímacím zkouškám pro studenty naší fakulty. 

 

 

Závěrečné souhrnné usnesení: 

 

Akademický senát FPE ZČU na svém 9. zasedání dne 8. února 2023  

• schválil program a zápis z minulého jednání, 

• formou usnesení vyhlásil volbu kandidáta na děkana; návrhy mohou členové senátu 

podávat písemnou formou do 30. 4. 2023 do rukou předsedy, místopředsedy či 

tajemnice AS FPE, 

• podpořil zřízení funkce studentského ombudsmana v podobě, jakou definuje navržená 

vyhláška děkana, 

• požádal kvestora ZČU o zprávu ohledně způsobu očištění opravy nátěru umělého 

kamene v prvním a druhém patře budovy Klatovská a o dialog o dalším postupu, 

• diskutoval návrh Plánu realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti na 

rok 2023, 

• byl informován o transparentním systému přidělování stipendií na fakultě se 

zvláštním zřetelem na mimořádná stipendia.  

 

Aklamační hlasování 6 (o závěrečném souhrnném usnesení)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 16 členů, 5 členů nepřítomno 

 pro: 16 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 0 členů 

Závěr z hlasování: Závěrečné souhrnné usnesení bylo schváleno.  

 

Další zasedání AS FPE se uskuteční 8. 3. 2023, předsednictvo se sejde 22. 2. 2023 online. 

 

 

V Plzni dne 8. 2. 2023 

 

 

Zápis vyhotovila:        Schválil: 

Mgr. Martina Spěváčková, Ph.D.     PhDr. Jiří Stočes, Ph.D. 

tajemnice AS FPE       předseda AS FPE 

 

Přílohy: 

Příloha 1: Hlasovací tabulka z 9. jednání pléna AS FPE 

Příloha 2: Usnesení z 9. jednání pléna AS FPE 
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Příloha 1: Hlasovací tabulka ze 8. jednání pléna AS FPE 

 

 Členové AS FPE  

 

Pořadí aklamačních hlasování 

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. 

Dr. Daniela Benešová  + + +   + + +     

Doc. Helena Chýlová + + + + + +     

Dr. Tomáš Jakeš X X + - X X     

Mgr. Petra Kalistová + + + + + +     

Dr. Šárka Káňová X X X + + +     

Dr. Pavel Masopust   X X X X X X     

Dr. Jan Mašek  + +   + + + +     

Dr. Milan Podpera + + + + + +     

Dr. Lucie Rohlíková + + + + + +     

Dr. Vladimír Sirotek   X   X X X X X     

Dr. Martina Spěváčková + + + + + +     

Dr. Václav Stacke + + + + + +     

Dr. Jiří Stočes  + + + + O +     

Petr Breit + + + + + +     

Matěj Brzica X X X   X X X     

Sára Kolorosová X X X X X X     

Mgr. Pavel Moc + + + + + +     

Nicole Seidlová + + + + + +     

Michal Švec + + + + + +     

Tereza Tomanová + + + + + +     

Bc. Viola Vrbová X X X + + +     

 

 

 

 

 

 

  

+ pro 

- proti 

O zdržel se hlasování  

X nepřítomen 

N byl přítomen, ale 

hlasování se nezúčastnil 
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Příloha 2: Usnesení z 9. jednání pléna AS FPE 

 

Usnesení 1: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený program jednání svého 9. zasedání 

dle navržené úpravy předsedy AS FPE. 

  

Usnesení 2: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený zápis ze svého 8. zasedání, 

uskutečněného dne 4. ledna 2023.  

 

Usnesení 3: 

AS FPE vyhlašuje podle Jednacího řádu AS FPE (čl. 13) volbu kandidáta na děkana. 

Písemné návrhy mohou členové senátu podávat do 30. dubna 2023 osobně předsedovi, 

místopředsedovi či tajemnici AS FPE, a to na formuláři vytvořeném k tomuto účelu. Součástí 

návrhu musí být i písemný souhlas navrhovaného s kandidaturou.   

 

Usnesení 4: 

AS FPE podporuje zřízení funkce studentského ombudsmana v podobě, jakou definuje 

navržená vyhláška děkana. 

 

Usnesení 5: 

AS FPE žádá kvestora ZČU o zprávu ohledně způsobu dokončení očištění umělého kamene 

v prvním a druhém patře budovy Klatovská a o dialog o dalším postupu.  

 

Závěrečné souhrnné usnesení: 

Akademický senát FPE ZČU na svém 9. zasedání dne 8. února 2023  

• schválil program a zápis z minulého jednání, 

• formou usnesení vyhlásil volbu kandidáta na děkana; návrhy mohou členové senátu 

podávat písemnou formou do 30. 4. 2023 do rukou předsedy, místopředsedy či 

tajemnice AS FPE, 

• podpořil zřízení funkce studentského ombudsmana v podobě, jakou definuje navržená 

vyhláška děkana, 

• požádal kvestora ZČU o zprávu ohledně způsobu očištění opravy nátěru umělého 

kamene v prvním a druhém patře budovy Klatovská a o dialog o dalším postupu, 

• diskutoval návrh Plánu realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti na 

rok 2023, 

• byl informován o transparentním systému přidělování stipendií na fakultě se 

zvláštním zřetelem na mimořádná stipendia.  

 


